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 Zápis z 2. jednání památkové komise RMČ Praha 10,  
které se konalo dne 2. 5. 2023 v radničním salonku 

úřadu MČ Praha 10 od 17.00 do 17.55 hod. 
 
 
Přítomní členové komise 
Ing. Tomáš Pek, S.E. 
Mgr. Šárka Gandalovičová 
Ing. Bohdana Holá 
Lukáš Rázl 
Mgr. Adam Šilar 
Ing. Romana Šímová, LL.M., MBA  
 
Omluvení členové komise 
Ing. Viktor Lojík 
 
Jednání komise bylo zahájeno v 17.00 hod. 
 
Program jednání 

1. Zahájení - určení ověřovatele zápisu a schválení programu 
2. Pokračování přípravných prací k obnově vily Karla Čapka a spolupráce s Muzeem města 

Prahy 
3. Využití vily Karla Čapka pro pořádání scénického představení pro veřejnost 
4. Žádost Mgr. Dany Richterové (Biskupské gymnázium Brno) o návštěvu vily Karla Čapka 

13. 9. 2023 
5. Posouzení žádostí o dotaci na základě článku XI. bodu A Zásad dotačního programu 

městské části Praha 10 pro oblast podpory péče o památkově hodnotné nemovité objekty 
na území městské části Praha 10 v roce 2023 

6. Různé 
 

Průběh jednání:  
 
1. Určení ověřovatele zápisu a schválení programu 
 
Ing. Pek, S.E., podal návrh na určení Ing. Šímové, LL.M., MBA, ověřovatelem zápisu.  
 
Výsledek hlasování o návrhu k určení ověřovatele: 
pro: 5 
proti: 0 
zdržel se: 0 
Schváleno. 
 
Schválení programu jednání komise. 
Diskuse: --- 
Výsledek hlasování o programu jednání komise: 
pro: 5 
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proti: 0 
zdržel se: 0 
Schváleno. 
 
2. Pokračování přípravných prací k obnově vily Karla Čapka a spolupráce s Muzeem města Prahy 
Ing. Pek, S.E., shrnul dosavadní dění okolo přípravných prací k obnově vily Karla Čapka a zamýšlené 
spolupráce s Muzeem města Prahy. Přítomné členy seznámil s podrobnostmi jednání, které vedl 
s ředitelem muzea RNDr. Ing. Ivo Mackem, jejichž předmětem byla metodická podpora ze strany 
muzejních odborníků, kteří mají zkušenost s provozem obdobných objektů, jako je vila Karla Čapka. Ti 
by mohli přispět ke zdárnému nastavení budoucích podmínek a požadavků na dokončení projektových 
prací. Vzhledem k tomu, že spolupráci s muzeem je třeba náležitě formalizovat a smluvně zachytit, byl 
na adresu vedení muzea zaslán dopis s prosbou o navázání kontaktu příslušných míst na obou stranách, 
jejichž pracovníci by smluvní vztah nachystali. Prozatím však ze strany muzea žádná odezva nedorazila. 
Členům komise bude případný posun představen na dalším jednání. 
K tomuto bodu nebylo přijato žádné stanovisko. 
 
V 17.10 hod.  příchod Lukáše Rázla. 
 
3. Využití vily Karla Čapka pro pořádání scénického představení pro veřejnost 
Na základě návrhu OPK k využití vily Karla Čapka pro pořádání scénického představení pro veřejnost 
otevřel předseda komise otázku posouzení podmínek, za nichž by bylo možné předložený záměr 
uskutečnit bez negativního dopadu na vilu. Z jednání se omluvil radní pro oblast kultura, sport a 
volnočasové aktivity JUDr. Pavel Šutka 
Ing. Šímová, LL.M., MBA podotkla, že v minulosti již byl obdobný záměr chystán, ale nebyl nakonec 
uskutečněn.  
Potřebu podrobnějších údajů souhlasně zdůraznili také přítomní Ing. Holá a Mgr. Šilar.  
K tomuto bodu nebylo přijato žádné stanovisko. 
 
4. Žádost Mgr. Dany Richterové (Biskupské gymnázium Brno) o návštěvu vily Karla Čapka 13. 9. 2023 
 
Předseda komise zmínil, že se jedná o opakovanou žádost, které bylo již v minulosti vyhověno. Ve věci 
nespatřuje žádný problém a návštěva studentů nemá dopad do průběhu přípravných činností. Při 
zajištění řádné koordinace návštěvy se přiklonil k podoře žádosti a navrhl přítomným členům 
následující stanovisko: „Památková komise RMČ Praha 10 doporučuje vyhovět žádosti Mgr. Dany 
Richterové (Biskupské gymnázium Brno) o návštěvu vily Karla Čapka 13. 9. 2023.“ O znění stanoviska 
poté nechal hlasovat. 
 
Výsledek hlasování o stanovisku komise: 
pro: 6 
proti: 0 
zdržel se: 0 
Schváleno, KPAM přijala stanovisko č. KPAM/2/1/2023. 
 
5. Posouzení žádostí o dotaci na základě článku XI. bodu A Zásad dotačního programu městské části 
Praha 10 pro oblast podpory péče o památkově hodnotné nemovité objekty na území městské části 
Praha 10 v roce 2023 
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Před otevřením diskuze Ing. Pek, S.E., shrnul dosavadní průběh a pozastavil se nad uplynulými ročníky. 
Zároveň poukázal na nízkou míru využití nabízené pomoci ze strany veřejnosti, přestože lze nastavení 
dotačního programu nyní vnímat jako velmi vstřícné, navíc podporované nabídkou konzultační pomoci 
ze strany oddělení památkové péče. Malé množství doručených žádostí by proto mohlo vést ke snížení 
uvolněných celkových prostředků, které by pak mohly být lépe využity jinde a nebyly by blokovány pro 
potřeby naléhavějších záměrů, pokud ani nabízená výše není dostatečnou motivací pro případné 
žadatele. Člen komise Lukáš Rázl se naopak vyjádřil pro navýšení těchto prostředků a zvýšení 
spoluúčasti městské části na předkládaných projektech. Dotaz na podmínky nastavení dotačního 
programu vznesl následně Mgr. Šilar a Mgr. Gandalovičová zhodnotila současnou podobu dotačního 
programu a nastavení podmínek jako dostatečné bez nutnosti zásadních změn. 
Následně přistoupil předseda komise k rozboru dvou doručených žádostí. Prvá z nich I

na obnovu původních prvků bytu v domě postaveném v 30. letech minulého století v ulici 
Sportovní 825/10 však podle členů komise nesplňuje požadavky na veřejně prezentovanou 
památkovou hodnotu a v podstatě se jedná o pouhou opravu bytu, který se nachází navíc v domě 
zasaženém již mnoha nevhodnými úpravami, včetně necitlivých výměn oken jiných bytů. Členové 
komise se po krátké diskuzi shodli, že předloženou žádost by nebylo vzhledem k podmínkám programu 
vhodné podpořit, neboť by mohla vést k zavedení praxe, která by znehodnotila původní poslání 
dotačního programu. 
Předseda komise navrhl stanovisko: „Památková komise RMČ Praha 10 nedoporučuje na základě 
žádosti poskytnutí příspěvku na obnovu původních prvků bytu v domě 
postaveném v 30. letech minulého století v ulici Sportovní 825/10 z dotačního programu městské části 
Praha 10 pro oblast podpory péče o památkově hodnotné nemovité objekty na území městské části 
Praha 10 v roce 2023.“ O znění stanoviska poté nechal hlasovat. 
 
Výsledek hlasování o stanovisku komise: 
pro: 6 
proti: 0 
zdržel se: 0 
 Schváleno, KPAM přijala stanovisko č. KPAM/2/2/2023. 
 
Druhá žádost byla komisi doručena za strany Náboženské obce Církve československé husitské v Praze 
10, Moskevská 967/34. Jejím předmětem jsou obnovy mříží na vchodových dveřích a mosazného 
svícnu v objektu Husova sboru v Praze 10, Moskevská 967/34. Vzhledem k tomu, že podle předsedy 
komise vykazuje podaná žádost několik nedostatků, je třeba její projednání odložit na pozdější 
zasedání památkové komise, dokud nebudou nedostatky napraveny a členům komise bude možné 
předložit veškeré potřebné dokumenty. Oddělení památkové péče již s náboženskou obcí komunikuje 
a čeká na zaslání předmětných podkladů. Předseda komise navrhl k odhlasování stanovisko: 
„Památková komise RMČ Praha 10 doporučuje přerušit projednání žádosti Náboženské obce 
Církve československé husitské v Praze 10, Moskevská 967/34 do doby doplnění podkladů 
předepsaných zněním Zásad dotačního programu městské části Praha 10 pro oblast podpory péče 
o památkově hodnotné nemovité objekty na území městské části Praha 10 v roce 2023.“ O znění 
stanoviska poté nechal hlasovat. 
 
Výsledek hlasování o stanovisku komise: 
pro: 6 
proti: 0 
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zdržel se: 0 
Schváleno, KPAM přijala stanovisko č. KPAM/2/3/2023. 
 
6. Různé 
Lukáš Rázl upozornil na zásahy v minulosti provedené na objektu Trmalovy vily. Přítomný zástupce 
oddělení památkové péče Ing. arch. Vašek přislíbil věc prověřit a podat následně členům komise zprávu 
z místního šetření. 
Předseda komise poté seznámil přítomné členy s úmyslem pokračovat ve spolupráci s Fakultou 
architektury ČVUT na průzkumu výpovědní hodnoty vily Karla Čapka a dát jí institucionální rámec. 
Ing. arch. Vašek shrnul v krátkosti dosavadní praxi ve vedení průzkumu 
S přesnější představou nastavení budoucí spolupráce a formou oslovení příslušné fakulty by měli být 
členové seznámeni na některém z dalších jednání. Po tomto bodu nebyly vzneseny již žádné další 
dotazy, ani nepokračovala diskuze. 
 
Jednání komise bylo ukončeno v 17.55 hod. 
 
 
 
podpis předsedy 
Ing. Tomáš Pek, S.E. 
 
 
podpis tajemníka 
Ing.arch. Jan Vašek 
 
 
podpis ověřovatele 
Ing. Romana Šímová, LL.M., MBA 

 
 
 
Zápis byl vyhotoven dne 9. 5. 2023. 
 
Součástí zápisu jsou stanoviska KPAM č. KPAM/2/1/2023, KPAM/2/2/2023, KPAM/2/3/2023. 
 
Přílohy: 
1) prezenční listina 
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STANOVISKO PAMÁTKOVÉ KOMISE RMČ PRAHA 10 
č. KPAM/2/1/2023 
ze dne 2. 5. 2023 

k žádosti Mgr. Dany Richterové (Biskupské gymnázium Brno) o návštěvu 
vily Karla Čapka 13. 9. 2023 

 
 
 
Památkové komise RMČ Praha 10 
 
I. DOPORUČUJE 
 

vyhovět žádosti Mgr. Dany Richterové (Biskupské gymnázium Brno) o návštěvu vily Karla 
Čapka 13. 9. 2023. 

 
 
Průběh hlasování: 
 

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL 
6 6 0 0 0 

 
 
 

Podpis předsedy KPAM 
 
 

Ing. Tomáš Pek, S.E. 
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STANOVISKO PAMÁTKOVÉ KOMISE RMČ PRAHA 10 
č. KPAM/2/2/2023 
ze dne 2. 5. 2023 

k žádosti  na poskytnutí příspěvku na obnovu původních prvků bytu v 
domě postaveném v 30. letech minulého století v ulici Sportovní 825/10 z dotačního 
programu městské části Praha 10 pro oblast podpory péče o památkově hodnotné 

nemovité objekty na území městské části Praha 10 v roce 2023 
 
 
Památkové komise RMČ Praha 10 
 
I. NEDOPORUČUJE 
 

na základě žádosti poskytnutí příspěvku na obnovu původních prvků 
bytu v domě postaveném v 30. letech minulého století v ulici Sportovní 825/10 z 
dotačního programu městské části Praha 10 pro oblast podpory péče o památkově 
hodnotné nemovité objekty na území městské části Praha 10 v roce 2023. 

 
 
Průběh hlasování: 
 

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL 
6 6 0 0 0 

 
 
 

Podpis předsedy KPAM 
 
 

Ing. Tomáš Pek, S.E. 
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STANOVISKO PAMÁTKOVÉ KOMISE RMČ PRAHA 10 
č. KPAM/2/3/2023 
ze dne 2. 5. 2023 

k žádosti Náboženské obce Církve československé husitské v Praze 10, Moskevská 967/34 na 
poskytnutí příspěvku z dotačního programu městské části Praha 10 pro oblast podpory péče 

o památkově hodnotné nemovité objekty na území městské části Praha 10 v roce 2023 
 

 
 
Památkové komise RMČ Praha 10 
 
I. DOPORUČUJE 
 

přerušit projednání žádosti Náboženské obce Církve československé husitské v Praze 10, 
Moskevská 967/34 do doby doplnění podkladů předepsaných zněním Zásad dotačního 
programu městské části Praha 10 pro oblast podpory péče o památkově hodnotné 
nemovité objekty na území městské části Praha 10 v roce 2023. 

 
 
Průběh hlasování: 
 

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL 
6 6 0 0 0 

 
 
 

Podpis předsedy KPAM 
 
 

Ing. Tomáš Pek, S.E. 
 


